



Marcel



Guy

Marcel et Guy ALTAUZ ont été déportés par le convoi n° 78, parti de Lyon à la veille de la Libération, le 11 août 1944. Marcel avait 16 ans ; il était né à Paris. Guy, son demi-frère, n'avait que 15 mois et était né à Grenoble. Ils vivaient à Lyon, 4 place Gensoul. Guy et sa mère, Élisabeth, ont été arrêtés alors qu'ils étaient en consultation chez un médecin juif, puis la Gestapo a arrêté à leur domicile le père, Boruch, et son aîné, Marcel, qui fut le seul à survivre à la déportation grâce à son talent pour les échecs qui surprenait les SS.

Marcel ALTAUZ, age 16, was born in Paris. His half-brother, **Guy**, born in Grenoble, was only 15 months old. They lived in Lyons at 4 place Gensoul. Guy and his mother, Elisa, were arrested in the office of their doctor who was Jewish. Then, the Gestapo arrested the father, Boruch, and his older son, Marcel, at their home. The entire family was deported, from Lyons a few days before the Liberation of Lyons, on **convoy 78**, August 11, 1944. Marcel was the only member of the Altauz family to survive deportation, because his talent at chess amazed the SS and saved his life.